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BAKONYA - BODA - BÜKKÖSD - CSERDI - CSERKÚT - DINNYEBERKI - HELESFA - HETVEHELY - IBAFA - KŐVÁGÓSZŐLŐS - KŐVÁGÓTÖTTÖS 

Folytatják több mint két évtizedes együttműködé-

süket a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs 

Ellenőrzési és Településfejlesztési Önkormányzati 

társulás (NYMTIT) települései. 

Mint megtudtuk, a települési közösség tevékenysé-

gét érintő jogszabályi változások várhatók, ezért 

Kovács Győző elnök úgy tájékoztatott, hogy a tár-

sulás és annak szereplői az új információk birtoká-

ban állítják majd össze idei munkatervüket, tevé-

kenységi körüket. Erre még a tavasszal sor kerül-

het. 

Mint ismert, az 1996-ban megalakult NYMTIT 

feladata továbbra is az, hogy a környező területe-

ken folytatott kutatásokról naprakész tájékoztatást 

adjon. Ennek érdekében rendezik meg évente a 

Tájoló Napot és a hozzá tartozó gyermekvetélke-

dőt. Szintén a fiatalok ismereteit bővítik az iskolai 

programok, illetve a nagy sikernek örvendő Niels 

Bohr kémia-fizika verseny. Valamint a rendszeres, 

negyedéves polgármesteri tájékoztatók és a tanul-

mányutak is a települési közösség informálódását 

célozzák.  

Az új rendelkezések megismerése után készül az idei munkaterv 

A tartalomból 

Új lendülettel vágnak bele az idei fejlesztésekbe a Nyugat-

Mecsek falvai 
  2.-3. o. 

A hitelt adó szó   4.-5. o. 

Végső búcsú Homann Jánostól   6. o. 

RHK Kft. negyedéves tájékoztató fórum   6. o. 

Zajlik a talajszilárdítás a Paks II. Atomerőmű területén    7. o. 

Az NYMTIT Ellenőrző Bizottsága sikeres évet tudhat maga 
mögött  

  7. o. 

Jubileumi kolbásztöltő fesztivált tartottak 
Kővágószőlősön 

  8. o. 
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Kovács Győző (Boda): - A könyvtárt 

is magába foglaló teleház energetikai 

korszerűsítésével már tavaly megkez-

dődött a három részből álló fejleszté-

sünk első üteme. Zajlik a nyílászárók 

cseréje, a külső szigetelés, és az aka-

dálymentes közlekedés feltételinek kialakítása is, 

reményeink szerint márciusban már használatba is 

vehetjük a megújult ingatlant. A létesítmény ga-

rázsajtóit is hőszigetelt kapukra cseréljük. A máso-

dik ütemben hasonló átalakításon esik át a sportöl-

tözőnk, míg a harmadik fázisban a polgármesteri 

hivatal, illetve az orvosi rendelő energetikai kor-

szerűsítése valósul meg. 

Wágner Antal (Hetvehely): - Már ta-

valy eredményesen lezárult a település 

sportcsarnoka és szolgáltatóháza ener-

getikai korszerűsítésének közbeszerzé-

si eljárása, így terveink szerint márci-

usban megkezdődhetnek a kivitelezési 

munkálatok. Ugyancsak előre léptünk a Káni út 

felújítását célzó közbeszerzési eljárásunk tekinte-

tében, ezt a fejlesztést is nagyon sokan várják tele-

pülésünkön. Friss hír, hogy  a Magyar Falu Prog-

ram keretében egy új falubuszra adtunk be pályá-

zatot. 

Janz Anikó (Bakonya): - Az ered-

ménytelenül zárult első után a második 

közbeszerzési eljárást írtuk ki a telepü-

lésünket Kővágótöttössel összekötő út 

felújítását célzó fejlesztésre. Ennek 

tartalma változatlan, az előzetes tájé-

koztatás szerint maga a munka mintegy két hóna-

pig tart majd, így a kivitelezés várhatóan az év má-

sodik felében indulhat majd meg. Remekül halad 

viszont a kultúrházunk felújítása, a nőnapnak már 

ez adott otthont. Március 15-én Petőfi-emléktáblát 

avattunk a tiszteletadás jegyében. Örömmel szá-

molhatok be arról is, hogy helyi költőnket, Szabó 

Barnabást díszpolgári címre terjesztettük fel. 

Bogdán Gyula (Cserdi): - Elkészül a településen a 

sportpálya kialakítása, ami egy 

rekortán borítású pályát is magába fog-

lal. Ehhez kapcsolódóan egy új játszó-

térrel is gyarapodott a falu. Májusban 

tervezzük a hivatalos átadásukat, ebben 

a hónapban avatjuk fel a készülő fahi-

dat is. A közbeszerzés lezárultával indulhat a lo-

gisztikai központ és hűtőház fejlesztése, ennek 

anyagi forrásai is biztosítottak. Megnyugtató szá-

munkra, hogy a Máltai Szeretetszolgálat konzorci-

umi belépésével jó partnert találtunk a létesítmény 

működtetésére. Pályázatot adtunk be a Magyar 

Falu Programba, egy új kisbuszt szeretnénk szol-

gálatba állítani. 

Hegedüs Zsolt (Cserkút): - Már tavaly 

év végén újra birtokba vehették az au-

tósok a Bat-völgyi utat, az út szélesebb, 

biztonságos padkával, vízelvezetéssel 

kiépítve. Teljes egészében lezárult a 

Plató közműberuházása is, az új 

szennyvízrendszer működik, a ráköté-

sek is megtörténtek. Hasonló a helyzet a piacfej-

lesztéssel is, mindhárom projekt elszámolásai zaj-

lanak jelenleg. Idén hasonló horderejű nagy fej-

lesztést nem indítunk, viszont belekezdünk a kul-

túrház belső felújításába. Sokak örömére egy új, 

aszfaltos járda kialakításának is nekilátunk a BAT-

völgyi út alsó szakaszán, amivel jelentősen javul-

hat az erre közlekedők biztonsága. 

Benes László (Ibafa): - Tavaly a tele-

pülésünk életében hagyományaink őr-

zésében és jövőnk szempontjából is 

meghatározó fejlesztés zárult le, meg-

történt a pipamúzeum beruházás har-

madik ütemének műszaki átadása is. A 

Zselic-dombság turisztikai célú fejlesz-

tésére irányuló pályázat két pillérre épült. A Pipa-

múzeum mellett átadták a Hollófészek-kilátót, így 

a térség két fontos látnivalóval gazdagodott, ame-

lyek erősítik a helyi turisztikai kínálatot. 

 

Új lendülettel fognak neki az idei fejlesztésekbe  
a Nyugat-Mecsek falvai  

Aktív időszaknak néznek elébe a Nyugat-Mecsek falvai. A legtöbb településen 

nemcsak a tavalyi projektek lezárásával foglalkoznak, hanem új fejlesztések 

indítását is tervezik. Szinte kivétel nélkül minden faluban vannak 

közfoglalkoztatottak, izgatottan várják a program folytatását. 
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Horváth Rudolf (Helesfa): - Már csak a 

burkolási munkálatok egy része van 

hátra a közösségi tér kialakításában. 

Mivel szennyvízberuházásunk plusz 

kiadásokkal járt, ezért csúszott át erre 

az évre ennek a programnak a befeje-

zése. A záró munkálatoknak heteken belül nekilát-

nak a szakemberek, a tervek szerint májusra le-

szünk kész a nagyszabású fejlesztéssel. A projekt 

lezárása mellett idén eszközbeszerzésre pályázik 

még a település. 

Szabó Tibor (Dinnyeberki): - Nem 

csak a dinnyeberkiek örülhetnek an-

nak, hogy elkészült az Ibafával és 

Gyűrűfűvel közös finanszírozásban 

épített új gyűrűfűi híd kivitelezése. Ezt 

követően idén a közösségi házunkat 

szeretnénk rendbe tenni, ennek felújítására adtunk 

be pályázatot. 

Vizslár Irén (Kővágótöttös): - Nem 

tévedtünk, amikor úgy láttuk, hogy a 

Bakonyával közös útfejlesztésünk idén 

tavasszal vehet új lendületet, ezért ter-

vezett fejlesztéseink közül is erre kon-

centrálunk leginkább. A falu belterületi útjainak 

javítására készülünk, eszközbeszerzésre adunk be 

pályázatot. 

Sándor Tibor (Kővágószőlős): - Tele-

pülésünkön tavaly több nagyszabású 

fejlesztés is lezárult. Ezek tartalommal 

megtöltésén túl idén az önkormányzati 

hivatal napelemes fejlesztésére, a te-

mető megújítására koncentrálunk. Fi-

gyeljük a céljaink megvalósítását segítő pályázati 

lehetőségeket. 

Ambruszt János (Bükkösd): -  Megbeszélést tartot-

tunk a településen lévő egyesületekkel, vállalko-

zókkal a jövőbeni tervekről, programokról. A Ter-

melői Piacnál is az utolsó folyamatok zajlanak a 

megnyitás előtt. Amint a kötelező előírásoknak 

megfelelően, néhány átalakítással akadálymentes 

lesz az épület, át tudjuk adni azt a vásárló közön-

ségnek. Reményeink szerint erre tavasszal sor ke-

rülhet. Jó hír, hogy lezárult a közbeszerzési eljárás 

a Bükkösd és Hetvehely Község Önkormányzat 

közös, „Mátyásparti” útfelújítási projektjénél, en-

nek kapcsán megkezdtük az egyeztetést a további 

folyamatokról.  

 

Bükkösd: Hohmann János halála 

után Ambruszt János vette át 

Bükkösd vezetését 

Ambruszt János, korábbi alpolgár-

mester irányítja Bükkösd települé-

sét az önkormányzati választásokig. 

Még egy karácsony előtt tartott rendkívüli testületi 

ülésen egészségügyi okokra hivatkozva lemondott 

Bükkösd 2019-ben megválasztott polgármestere, 

Homann János. A falu vezetője néhány héttel ezt 

követően elhunyt. A települést a nyáron esedékes 

önkormányzati választásokon megválasztott új te-

lepülésvezető hivatalba lépéséig az alpolgármester 

irányítja. 

Mivel a vonatkozó jogszabályok szerint a nyáron 

esedékes helyhatósági választások előtt fél évvel 

nem lehet kiírni időközi választást, ezért az ezer-

egyszáz fő lélekszámú települést az alpolgármes-

ter, Armbruszt János fogja vezetni.  

 

Bakonya: Janz Anikó lemondása 

után Seres József vette át Bako-

nya vezetését 

Seres József, korábbi alpolgármes-

ter irányítja Bakonya települését az 

önkormányzati választásokig. 

Március végén tartott rendkívüli testületi ülésen 

lemondott Bakonya 2019-ben megválasztott pol-

gármestere, Janz Anikó. A települést a júniusi ön-

kormányzati választásokon megválasztott új tele-

pülésvezető hivatalba lépéséig az alpolgármester 

irányítja. 

Mivel a vonatkozó jogszabályok szerint a júniusi 

helyhatósági választások előtt fél évvel nem lehet 

kiírni időközi választást, ezért a közel négyszáz fő 

lélekszámú települést az alpolgármester, Seres Jó-

zsef fogja vezetni.  
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A hitelt adó szó 

A tavalyi év tavaszától vezeti a 

Radioaktív Hulladékokat Kezelő 

Kft. (RHK Kft.) kommunikációs 

önálló osztályát Plesz-Kereki 

Bianka. A kommunikációs szak-

értő végzettséggel rendelkező 

osztályvezető a hitelesség, a tu-

datosság, a nyitottság, a bizalom 

és a pozitív hozzáállás „ötöse” 

köré építi stratégiáját, megerősít-

ve ezzel a cég kommunikációját.  

Két kisgyermek anyukája 

vagy. Az ő gondozásukat segí-

tő otthonlét után ugyanoda 

térhettél vissza a munkádat 

tekintve, ahonnan elmentél. 

Milyen volt a visszatérés? 

Ugyanoda tértem vissza, de tel-

jesen más szerepben.  Az újra-

kezdés – ha mondhatom így – 

sosem egyszerű, így most sem 

volt az. Ugyanakkor ezek a kihí-

vások nagyon is kellettek ahhoz, 

hogy nem hátrahagyva az anya-

szerepemet, hanem pont mellette 

megtudjam, képes leszek-e veze-

tőként is helytállni, kiteljesedni. 

Az én működésemhez ez kell, és 

úgy gondolom, azzal, hogy édes-

anya lettem, néhány képességem 

is csiszolódott, kifinomultabbá 

vált. Ilyen például a probléma-

megoldás, az időgazdálkodás és 

-szervezés, az empátia és az ér-

zelmi intelligencia, valamint az 

asszertív kommunikáció. Ezeket 

azért is tartom lényegesnek, 

mert meghatározó szerepet ját-

szanak a gondolkodásmódom-

ban, és segítenek az önazonos-

ság megtalálásában. 

A kommunikáció nem pusztán 

beszéd, szó, kép, hanem konk-

rét tett is. Sokszor azt hallani, 

hogy ez a terep női vezetőt kí-

ván. Mit gondolsz erről? 

Lehet benne igazság, bár ahogy 

látom, a kinevezések messze 

elmaradnak az ambícióktól. Ami 

biztos, hogy a megfelelő hozzá-

állás fontos, legyen szó férfi 

vagy női szakemberről. A tuda-

tosság mellett lélekre is szükség 

van ezen a területen, annak érde-

kében, hogy elősegíthessük a 

célravezető kapcsolódásokat. 

Értem ezalatt a munkatársakkal 

való pozitív hang megtalálását, a 

kölcsönös odafordulás és vissza-

jelzés lehetőségét, illetve a mi 

esetünkben az eredményes la-

kossági kommunikációt is.  

Említetted a tudatosságot. Ez 

miben nyilvánul meg a mun-

kád során? 

Számomra nélkülözhetetlen, 

hogy konkrét célokat állítsak 

magam elé, és osztályvezető-

ként, a kollégáim elé is. Nyitott 

vagyok a kreatív ötletekre és az 

újításokra – sőt, kifejezetten 

igénylem is az ilyenfajta kihívá-

sokat – mindemellett úgy gondo-

lom, hogy fontos a rend, az átlát-

hatóság, a keretek meghatározá-

sa. Szeretem a kollégáim önálló-

ságát, de a megfelelő mértékű 

kontroll azért elhagyhatatlan.  
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Szeretnék tudatos lenni abban, amit teremtek és 

támogatást nyújtani a kollégáimnak, hogy munká-

juk során értelmet, célt találjanak, és mindez meg-

elégedéssel is töltse el őket. Kevés dolog van annál 

jobb, mint derűsen életben maradni a munka vilá-

gában. 

Az RHK Kft. egy speciális társaság az állami 

cégek palettáján, így – minden bizonnyal – a 

kommunikációs tevékenysége is eltér az átlagos-

tól. A radioaktívhulladék-kezelés milyen meg-

közelítést igényel? 

A kommunikáció alaptételei ez esetben is adottak. 

A témakör unikalitása teszi a helyzetünket töréke-

nyebbé, mely minden szakterülettől – ezért a kom-

munikációtól is – nagyobb összpontosítást igényel. 

Az ún. atomtörvény mellett számtalan jogszabály-

nak kell megfelelnünk az információ biztosítása 

tekintetében is. Nálunk az a jó, ha minden állandó-

an, nyugodt körülmények között zajlik, és nincs 

sok változás, ez biztonságot sugall. Erről folyama-

tosan kommunikálni nem mindig egyszerű. Az új 

intézkedéseket viszont azonnal és hitelesen kell 

közreadnunk. Ennek az érdemi párbeszéddé való 

átalakítása is komoly feladat, hiszen az RHK Kft. 

számára különösen fontos a széleskörű társadalmi 

közmegegyezés és támogatás. Ez folyamatos és 

célirányos munkát igényel, nyíltan, őszintén.  

Mi jelent kihívást a szakmádban? 

Általánosságban elmondható, hogy a kommuniká-

ció – az eszközöket, platformokat, résztvevőket, 

célokat tekintve – egy dinamikusan és folyamato-

san fejlődő terület. Ezeket a változásokat mindenki 

igyekszik lekövetni és megélni mind a szakmai, 

mind a felhasználói oldalon. Az én meglátásom, 

hogy a ma emberének sokszor a legnagyobb nehé-

zséget pont a tudatosság hiánya és így a kommuni-

kációs rengetegben történő eligazodás okozhatja. 

Túl sok inger és túl sok valótlan információ ér 

bennünket – ez utóbbi a radioaktívhulladék-

kezelés esetében kifejezetten káros. Mindig hang-

súlyozzuk a tevékenységünkkel érintett lakosok-

nak, hogy válogassák meg és keressék a hiteles 

forrásokat, mert egy ilyen bonyolult iparágról aka-

ratlanul is könnyen félreinformálhatnak a laikus 

médiumok. A közelmúltban éppen arról számoltak 

be tévesen, hogy a Radioaktív Hulladék Feldolgo-

zó és Tárolóban hogyan tárolunk fűtőelemeket. A 

helyi lakosság körében ez okozott némi zúgoló-

dást, de köszönhetően a sok éves folyamatos tájé-

koztatásnak és a polgármesterekkel való jó kap-

csolatoknak, a környékbeliek pontosan tudják, 

hogy az a telephely nem alkalmas elhasznált 

üzemanyag-kazetták elhelyezésére.  

Van-e a 2024-es évnek kiemelt kommunikációs 

feladata? 

2018-ban bevezették a jogrendbe a nagyon kis ak-

tivitású radioaktív hulladékok kategóriáját. Az 

ilyen típusú hulladékok számára is végleges tárolót 

kell létesíteni a jövőben és ehhez kapcsolódóan – 

amennyiben megkapjuk az engedélyt – még idén 

szeretnénk elkezdeni a módszertani kutatást. Tehát 

még nem a telephely-kiválasztására fókuszálunk, 

hanem azokat a kutatási módszereket keressük és 

próbáljuk ki, amelyek megfelelőek lehetnek a geo-

lógiai környezet pontosabb vizsgálatára és majd a 

telephely későbbi kutatására. A legtöbb ilyenfajta 

hulladék a Paksi Atomerőműben keletkezik, ezért 

célszerű lenne Paks térségében elhelyezni a táro-

lót, de a megfelelőséget leginkább a befogadó kép-

ződményeknek kell igazolni. Szükség esetén tágí-

tani fogjuk a kutatásra alkalmas, potenciális terüle-

tek körét.  A szakmai előkészületek mellett nagyon 

fontos, hogy a lakosság véleményét is figyelembe 

vegyük és kialakítsuk a kölcsönös visszacsatolás 

és a gördülékeny szakmai párbeszéd lehetőségét. 

Az előkészítő és a majdani megvalósulást körbe-

ölelő kommunikáció bizonyosan az év egyik jelen-

tős küldetése lesz. 

Szakmai téren ki az, akire példaképként tekin-

tesz? 

Több mindenki van, akinek a munkája, a karrierút-

ja, vagy csupán a meglátásai szimpatikusak. Ez 

sokszor aszerint is változik, hogy éppen milyen 

szakmai irány mozgat.  A kríziskommunikáció 

például már régóta érdekel. Nagyon fontos kom-

munikációs területnek tartom. Bőhm Kornél PR 

szakember sokat foglalkozik a témával, és vélemé-

nyem szerint nagyon jó irányból is közelíti meg 

azt. Mostanában sok podcastjét hallgatom a kocsi-

ban.  

Mi a titka a munka és a magánélet közötti 

egyensúly megtalálásának? 

Bő fél éve kezdtem újra dolgozni, úgyhogy azt kell 

mondanom, hogy még keresem a legjobb módot 

ennek az egyensúlynak az egészséges fenntartásá-

ra. Számomra a legnehezebb a különböző szerepek 

közötti „ugrálás”. Hogy egyszerre legyek anya, 

feleség, munkatárs, főnök, stb. Közben pedig el 

kell fogadni azt is, hogy mindegyik szerepben nem 

lehet 100%-osan működni, az lehetetlen. Kicsit 

valamiből le kell adni, ha épp a másik szerepnek 

van szüksége támogatásra. Az egész egy logiszti-

kai játék, amin folyamatosan dolgozom.  
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Egy igaz barát elvesztése meg-

rázó tapasztalat. Az élet értel-

me kérdőjeleződik meg ben-

nünk, hiszen azt éljük át, hogy 

a baj tényleg bárhol, bármikor 

bekövetkezhet. Úgy érezhet-

jük, nincs biztonság, nincs 

kontroll, nincs garancia. Sem-

mire. 58 év. Mindössze ennyi 

adatott Homann Jánosnak, aki 

már nem tarthat velünk a 2024

-es évben. Szinte felfoghatatla-

nul zúdult ránk a felismerés 

január 3-án, hogy az az ember, 

aki a természet és az emberek 

szolgálatának szentelte életét, 

nincs többé. Lejárt a számára 

szabott idő, nehéz lett teste és 

mivel fájt tovább vinnie, így 

lelki szárnyain elrepült ebből a 

világból. 

Igazán embert próbáló helyzet 

méltóképpen búcsút venni Já-

nostól. Ez a tengermély fájda-

lom, amely kavarog bennem, 

hatással van a szavaim egymásu-

tánjára, és csak remélni tudom, 

hogy általuk kirajzolódik a 

nagybetűs Ember. 

Búcsúzom a Polgármestertől, 

aki Bükkösd község első embe-

reként kormányozta az NYMTIT 

tagtelepülését. Igaz szívvel és 

hozzáértéssel tette a dolgát: fel-

újított, fejlesztett, bővített, maga 

mellé állítva mindazokat, akik-

nek szintén szívügyük Bükkösd. 

Példaértékű volt közösségformá-

lása, mindvégig hitt az összefo-

gás erejében, terveinek tárháza 

kifogyhatatlan volt. 

Búcsúzom az Erdésztől, akit az 

erdő, a szél s a lombok játéka, a 

madárdal éltetett. Ezt a keseré-

des muzsikát Ő már fentről, csil-

lagként hallgatja. Tudta, hogy az 

erdő nem csupán egy fával borí-

tott terület, hanem egy sokkal 

bonyolultabb világ, mely számá-

ra az élet egyik támasztópillére 

volt. És milyen érdekes: ahogy a 

fák, életük befejeztével is tovább 

szolgálják az erdőt és az embere-

ket, úgy bizonyos vagyok abban, 

hogy János szellemi és lelki ha-

gyatéka is örökké megmarad. 

Búcsúzom a Baráttól, akinek 

hiánya bár elmondhatatlanul fáj, 

ugyanakkor az, hogy ismerhet-

tem, ajándék a sorstól. Megany-

nyi közös emlék tolul fel ben-

nem, látom magam előtt ezt a 

bölcs, érző szívű, önfeláldozó 

embert. Tenni vágyott, mindig, 

és őszintén remélem, hogy részt 

vehetek hátrahagyott álmai meg-

valósításában, megtartva őt ezál-

tal is az emlékezetünkben. 

János, hiányozni fogsz, de hi-

szem, hogy fentről egyengeted 

utunkat és tudom, hogy találko-

zunk még! Pihenésed legyen bé-

kés a csendtől és a szeretettől 

átölelve! 

Wágner Antal  
polgármester 

Végső búcsú Homann Jánostól  

A Radioaktív Hulladékokat Kezelő Nonprofit Kft. 

(RHK Kft.), idén március 21-én megtartotta az 

első negyedéves tájékoztatóját az NYMTIT szék-

helyén, Boda településen. Dr. Kereki Ferenc, az 

RHK Kft. ügyvezető igazgatója tájékoztatta a 

meghívottakat az utolsó tájékoztató fórum óta tör-

tént eseményekről, az engedélyesként kezelésük-

ben álló radioaktívhulladék-tárolók üzemeltetésé-

ről, továbbá kitekintést adott a társaság ez évi főbb 

feladatira. Molnár Péter kutatási osztályvezető a 

térségben várható tevékenységekről adott tájékoz-

tatást. Mint elmondta, jelenleg két földtani kutatási 

engedéllyel rendelkeznek. Az egyik engedély sze-

rint a hegység déli előterében, mintegy 73 km2 ki-

terjedésű területen belül 11 szelvény mentén, ösz-

szesen 54 km hosszban terveznek 

sekélyszeizmikus méréseket folytatni. A méréseket 

a nyár végén és ősszel végzik, elsősorban a mező-

gazdasági földutak mentén. A másik engedély sze-

rint Cserdi településtől északra végeznek geofizi-

kai méréseket a tervezett B-4 kutatóárok pontos 

helyének kijelölésére. Ezt a munkát csak lomb-

mentes időszakban lehet végezni, ezért a mérés 

2024 végén indulhat. 

RHK Kft. negyedéves tájékoztató fórum 
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Jól haladnak a terület-

előkészítési munkák a Paks II. 

Atomerőmű területén. A körülte-

kintően végzett, a hatóság által 

felügyelt munkálatok három 

kulcsfeladatra tagolhatók: a talaj 

kiemelése, a résfal megépítése 

és a talajszilárdítás. A talajt az 

első szakaszban több mint más-

fél millió köbméter föld kiterme-

lésével mínusz öt méteres szintig 

mélyítették, de egyes helyeken a 

húsz métert is meghaladja majd 

a gödör mélysége. Az itt elvég-

zett munka volumenét jól érzé-

kelteti, hogy a kitermelt 1,5 mil-

lió köbméternyi föld 27 kilomé-

ternyi autópálya földmunkájának 

felel meg. 

A két új egység területét 2,7 km 

hosszúságú, 1 méter vastagságú 

és 32 méter mélységű résfallal 

vették körül. A föld alatti vízzá-

ró fal feladata, hogy a talajvíz 

csak kontrolláltan és minimális 

mértékben juthasson be a mun-

kagödörbe, illetve megakadá-

lyozza, hogy a környező terüle-

teken lecsökkenjen a talajvíz 

szintje. A résfalazás bevált 

mélyépítési technológia, amit 

évtizedek óta alkalmaznak világ-

szerte és hazánkban is.  

A résfal elkészült, a talajszilárdí-

tás pedig novemberben indult el. 

Ebben a munkafolyamatban a 

blokkok épületei alatti talajt erő-

sítik meg szintén a nemzetközi 

gyakorlatból ismert technológiá-

val. Célja az, hogy a szilárdított 

talajra épülő létesítmény állé-

konysága és földrengésállósága 

biztosított legyen. A beruházás 

folyamán mintegy 17 hektáros 

területen végeznek talajszilárdí-

tást az Országos Atomenergia 

Hivatal felügyelete mellett. A 

munka során két méter átmérőjű 

spirállal felszerelt, lánctalpas 

cölöpfúrókat alkalmaznak. Az új 

atomerőművi blokkok alatti talaj 

megerősítése érdekében átlago-

san napi száz, összességében 75 

ezer furat, illetve ugyanennyi, 

egymással átfedésben lévő ce-

mentált talajoszlop készül. A 

munkák során egymillió tonna 

cementet használnak fel.  

A talajszilárdítás kivitelezője, 

akárcsak a résfalépítésnél, a Ba-

uer Magyarország Kft. A cég 

számos helyen végzett már ha-

sonló tevékenységet, a több mint 

kétszáz éves múltra visszatekin-

tő Bauer csoport leányvállalata-

ként nemcsak a hazai mélyépíté-

si piac szerves résztvevője, ha-

nem Európa-szerte számos sike-

res projektet is maga mögött 

tudhat. 

Zajlik a talajszilárdítás a Paks II. Atomerőmű területén  

Folyamatban a terület-előkészítés az új atomerőmű területén. Talajvízszintig kitermelték a földet a 

munkagödörből, megépítették a résfalat, november óta pedig a talajszilárdítást végzik a 

szakemberek.  
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TÁRSULÁSI LAP  
Kiadja az NYMTIT, 7672 Boda, Petőfi Sándor u. 28.  
Felelős kiadó: az NYMTIT 
Szerkeszti a szerkesztő bizottság:  
Kaszás Endre, Rónai Tibor, Perjés Krisztina  
Nyomás: DUPLEX-ROTA Pécs, Északmegyer dülő 4.  

BAKONYA - BODA - BÜKKÖSD - CSERDI - CSERKÚT - DINNYEBERKI - HELESFA - HETVEHELY - IBAFA - KŐVÁGÓSZŐLŐS - KŐVÁGÓTÖTTÖS 

Jubileumi kolbásztöltő fesztivált tartottak Kővágószőlősön 

Kővágószőlősön immár X. alka-

lommal került megrendezésre a 

Kolbásztöltő és Fogópálinka 

Verseny, amely a gasztronómia 

és a hagyományok iránt érdeklő-

dőket vonzza. Ez az évenkénti 

esemény minden évben a legfi-

nomabb kolbászok és pálinkák 

bemutatásának és elismerésének 

helyszíne, természetesen az idén 

sem maradtak el a kulináris él-

vezetek. 

A verseny, amely helyi konyha-

kincseinket és kézműves pálin-

káinkat ünnepli, az előző évek-

ben hatalmas népszerűségre tett 

szert a baranyai és környékbeli, 

valamint távolabbi közösségek 

körében. Az idei év különleges-

sége, hogy a program kiegészült 

pogácsa sütési versennyel is, így 

még szélesebb körben mutathat-

juk be a helyi ízeket és hagyo-

mányokat. 

A X. alkalommal megrendezett 

rendezvényen számos program 

és izgalmas esemény várta az 

érdeklődőket. A kolbászverseny 

keretében a résztvevők bemutat-

hatták legújabb kreációikat, me-

lyeket egy tapasztalt zsűri érté-

kelt. A pálinkaverseny során pe-

dig a település és a környék leg-

jobb pálinkafőzői mérték össze 

tudásukat, hogy kiderüljön, kié a 

legkiválóbb nedű. 

A verseny nem csupán a ver-

senyzőkről szólt, hanem együtt 

ünnepeltünk és kóstoltunk. A 

kulináris élményeken túl számos 

kísérőprogram, mazsorettek, 

koncert várta az érdeklődőket, 

mindenki megtalálta a számára 

legkedvesebb programokat. 

A versenyzők bemutatták, ho-

gyan ötvözik a hagyományos 

kolbász- és pálinkakészítési 

technikákat a modern ízlésvilág-

gal, így teremtve egyedülálló 

gasztronómiai élményeket. 

A rendezvény során a helyi kö-

zösség is fontos szerepet játszik. 

Az érdeklődők nem csak kóstol-

hattak és élvezhették a finomsá-

gokat, hanem találkozhattak a 

környékbeli termelőkkel, és 

megismerhették a helyi élelmi-

szerkultúra sokszínűségét. 

A X. Kolbásztöltő és Fogópálin-

ka Verseny garantáltan emléke-

zetes hétvégét ígért mindazok-

nak, akik szeretik a finom étele-

ket, a pálinka különlegességeit, 

és a jó hangulatot. Együtt ünne-

peltük Kővágószőlős gasztronó-

miai örökségét és a helyi készí-

tésű remekeket! 


